
PROTOKOŁ Nr XXIII/2008 
sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie 

z dnia 19 września  2008r. 
Ad pkt 1 i pkt 2. 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Pietras. 

Powitał przybyłych na obrady radnych, Pana Burmistrza, pracowników urzędu oraz 

wszystkich zaproszonych gości i mieszkańców gminy. 

 Stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach bierze udział 15 radnych, czyli 

stwierdził quorum wymagane do podejmowania prawomocnych  uchwał. 

Następnie Pan Przewodniczący poinformował, że otrzymał pismo ze 

stowarzyszenia „Kuźnia” o umożliwienie podczas obrad sesji prezentacji projektu 

pn. Podniesienie poziomu edukacji mieszkańców wsi na obszarze LGD – U Źródeł 

poprzez połączenie uczenia się ze współtworzeniem wiedzy na zajęciach 

szkoleniowo-warsztatowych dla 60 osób”. 

W związku z powyższym Pan Przewodniczący złożył wniosek o wprowadzenie 

tego punktu do porządku obrad w punkcie 4. Pozostałe punkty uległyby 

przesunięciu. 

Spytał kto z radnych jest za wprowadzeniem tego podpunktu do porządku obrad.  

W głosowaniu jawnym wniosek Pana Przewodniczącego poparli jednogłośnie. 

Następnie spytał czy są jeszcze jakieś inne propozycje bądź uwagi do porządku. 

Radni uwag nie wnieśli. 

W związku z powyższym Pan Przewodniczący odczytał porządek dzisiejszej sesji. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z  XXII sesji. 

4. Prezentacja projektu Podniesienie poziomu edukacji mieszkańców wsi na obszarze  

LGD – U Źródeł poprzez połączenie uczenia się ze współtworzeniem wiedzy na 

zajęciach szkoleniowo-warsztatowych dla 60 osób” 

5.Informacja Przewodniczącego o działaniach między sesjami. 

6.Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej. 

7.Zapytania i interpelacje radnych. 

8.Ocena stanu przygotowania placówek oświatowych do roku szkolnego 2008/2009. 

9.Informacja o letnim wypoczynku dzieci i młodzieży. 
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a) informacja o organizacji wypoczynku letniego ze środków Gminnego Programu 

Profilaktyki    i  Rozwiązywania Problemów Uzależnień w roku 2008. 

b) sprawozdanie z działalności M-G OK dla dzieci i młodzieży podczas wakacji pod 

hasłem  „Lato w mieście”. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2008r. 

b) dokonania darowizny nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

c) ogłoszenia konkursu na stanowisko zastępcy dyrektora d.s. medycznych SP ZOZ w 

Stąporkowie  i powołania komisji do jego przeprowadzenia. 

11. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 

12. Sprawy różne. 

13.Zamknięcie obrad sesji. 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli proponowany porządek obrad. 
 
Ad pkt 3. 

Pan Przewodniczący spytał, czy są jakieś uwagi do protokołu z XXII sesji. 

Radni uwag nie wnieśli. 

W głosowaniu jawnym radni jednogłośnie przyjęli protokoły z XXII sesji RM. 

Ad pkt 4. 

W punkcie tym Pani Emilia Kupis koordynatorka projektu „Podniesienie poziomu 

edukacji mieszkańców wsi na obszarze LGD – U ŹRÓDEŁ poprzez połączenie 

uczenia się ze współtworzeniem wiedzy na zajęciach szkoleniowo-warsztatowych dla 

60 osób” dokonała jego prezentacji radnym, sołtysom oraz pozostałym zgromadzonym 

na sesji. 

Poinformowała zebranych, że projekt konkursowy realizowany w ramach Programu 

Operacyjnego Kapitał Ludzki, Priorytet IX „Rozwój wykształcenia i kompetencji w 

regionach” Działanie 9.5 „Oddolne inicjatywy edukacyjne na obszarach wiejskich”                 

,, Podniesienie poziomu edukacji mieszkańców wsi na obszarze LGD - U ŹRÓDEŁ 

poprzez połączenie uczenia się ze współtworzeniem wiedzy na zajęciach szkoleniowo-

warsztatowych dla 60 osób” to autorski projekt Stowarzyszenia ,,KUŹNIA” z 

Końskich - inicjatora i członka „Lokalnej Grupy Działania - U ŹRÓDEŁ”.  

Realizacja projektu jest finansowana z Europejskiego Funduszu Społecznego w 

ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki Priorytet IX „ Rozwój wykształcenia i 
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kompetencji w regionach” Działanie 9.5 „Oddolne inicjatywy edukacyjne na 

obszarach wiejskich”.  

W trakcie przeprowadzonych 6 cykli szkoleniowo-warsztatowych zostanie 

zastosowana metoda kształcenia (Learning by Doing), która łączy uczenie się z 

działaniem. Metoda ta skupia się nie na wiedzy jaką trzeba przyswoić, lecz na 

rozwiązywaniu problemów i dylematów, które już są udziałem społeczności wiejskiej. 

Kształtowanie świadomości i wiedzy spowoduje wykreowanie rozwiązało problemów, 

zidentyfikowanych uprzednio przeprowadzonym badaniem statystycznym, oraz 

pozytywnie wpłynie na umiejętności adaptacji do wciąż zmieniającego się otoczenia i 

potrzeb społeczeństwa. Szczególny nacisk zostanie położony na element tożsamości i 

wartości związanych z życiem na wsi, czyli za to co na skutek historii, dziedzictwa 

kulturowego i tradycji oraz ze względu na specyfikę danego miejsca, wyodrębnia wieś 

i jej społeczność. Przeprowadzone zajęcia przyczynią się do aktywizacji i rozwoju 

społeczności lokalnych, co łączy się z wykorzystaniem zasobów własnych oraz ze 

sformułowaniem wizji tego rozwoju za pomocą metod planowania strategicznego. 

Jednym z produktów projektu będą zbudowane drzewa problemów i drzewa celów 

oraz określone działania zmierzające do zmiany sytuacji niekorzystnej na oczekiwaną 

przez społeczność wiejską. Wartością dodaną projektu jest upowszechnienie wyników 

badania statystycznego poprzez wydanie publikacji, która może stad się bazą 

wyjściową do planowania rozwoju na różnych płaszczyznach (ekonomicznej, 

społecznej, środowiskowej, edukacyjnej). Celem badanie statystycznego jest 

zdiagnozowanie istniejącej na obszarach wiejskich sytuacji, w wyniku czego zostanie 

sporządzona lista najpoważniejszych problemów do rozwiązania, oraz identyfikacja 

zasobów lokalnych (kapitału ludzkiego i społecznego, dziedzictwa historycznego i 

kulturowego, walorów przyrodniczych i tradycji) możliwych do wykorzystania i 

przyczyniających się do poprawy standardów i jakości życia społeczności wiejskich. 

Wyniki badania statystycznego zostaną opublikowane i zaprezentowane podczas 

zorganizowanej w grudniu br. konferencji. Czas trwania projektu 8 miesięcy: od lipca 

2008r. do lutego 2009r. Wartość 43 810 zł.  

 

Ad pkt 5. 
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Pan Przewodniczący odczytał informację o działaniach między sesjami. 

( Informacja w załączeniu do protokołu) 

 

Ad pkt 6. 

Pan Burmistrz odczytał informację o działalności międzysesyjnej. 

(Informacja w załączeniu do protokołu) 

 

Ad pkt 7. 

W punkcie zapytania i interpelacje radnych głos zabierali: 

Radna Agnieszka Jedynak : 

- zwróciła się z zapytaniem, czy jest możliwość podłączenia posesji Pana Zepa  do 

wodociągu w Hucisku, bądź w Stąporkowie. 

- poprosiła o interwencję w sprawie pomalowania drugiego przejścia dla pieszych w 

Hucisku. Mieszkańcy zgłaszali do RDP w Końskich dwa przejścia, a pomalowane 

zostało jedno. 

- spytała kiedy zostanie zainstalowany piec w świetlicy w Hucisku. 

Radna Iwona Makowska: 

- prosi o interwencję w sprawie pomalowania przejścia dla pieszych w Krasnej na 

drodze powiatowej naprzeciwko szkoły.  

- w związku z planem budowy drogi w Komorowie jeden z właścicieli działki nie 

zgadza się na sprzedaż kawałka działki, dlatego zwróciła się z zapytaniem czy nie 

można wywłaszczyć tego kawałka działki, 

- czy ze złożonych fiszek będą pieniądze na budowę dróg, 

- czy wdrażany jest uchwalony plan rewitalizacji 

Radna Barbara Telec – spytała, czy jest możliwość ustawienia na wsiach pojemników 

na odzież używaną. 

Radny Bogdan Jedynak – spytał kiedy zostanie wykonane odwodnienie szkoły w 

Odrowążu. 

Ad pkt 8. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do Informacji n.t. stanu przygotowania placówek 

oświatowych do roku szkolnego 2008/2009. 
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Ad pkt 9. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do informacji o letnim  wypoczynku dzieci w 

młodzieży złożonych przez Komisję d.s. PiRPU oraz przez M-G OK. 

Ad pkt 10 „a” 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Stąporków na 2008r. 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęli uchwałę Nr XXIII/134/2008 w 

sprawie zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2008r. 

 

Ad pkt 10 „b” 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie dokonania darowizny 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy. 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęli Uchwałę Nr XXIII/135/2008 w  

sprawie dokonania darowizny nieruchomości stanowiącej własność Gminy. 

 

Ad pkt 10 „c” 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie ogłoszenia konkursu na 

stanowisko zastępcy dyrektora d.s. medycznych SP ZOZ w Stąporkowie i powołania 

komisji do jego przeprowadzenia. 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęli uchwałę Nr XXIII/136/2008 w 

sprawie ogłoszenia konkursu na stanowisko zastępcy dyrektora d.s. medycznych SP 

ZOZ w Stąporkowie i powołania komisji do jego przeprowadzenia. 

Ad pkt 11. 

Odpowiedzi na zapytania udzielił Pan Burmistrz. 

Radnej Agnieszce Jedynak : 

- odnośnie przyłącza wodociągowego do posesji Pana Zepa – odległość od biegnącego 

wodociągu jest znaczna. Dlatego też Pan Zep powinien wystąpić do ZGKiM o 

wydanie warunków . W tej kwestii winni wypowiedzieć się fachowcy. 

- odnośnie malowania przejść dla pieszych zarówno w Hucisku jak i w Krasnej – Pan 

Burmistrz nie ma wpływu na to, co robi Zarząd Dróg Publicznych. Kierowane są do 

nich kolejne pisma, jednak i tak robią co chcą. Przykładem może być chodnik na ul. 
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Górniczej. Zostało podpisane porozumienie gminy z powiatem na dofinansowanie 

budowy chodnika po obydwu stronach. Oni jednak robią chodnik tylko po jednej 

stronie. Gmina wystosowała pismo informujące, że jeśli nie będą postępować zgodnie 

ze spisanym porozumienie nie będziemy dofinansowywać tego zadania. 

- piec c.o. dla świetlicy w Hucisku został zamówiony, wykonany  i zostanie 

podłączony przez ZGKiM po zamontowaniu w Ośrodku Zdrowia w Niekłaniu. 

Radnej Iwonie Makowskiej –  

- odnośnie pasów na drodze w Krasnej – tak jak powiedział wcześniej. Gmina Może 

wystąpić do ZDP, jednak nie wiadomo z jakim skutkiem. Być może trzeba 

zainteresować sprawą radnych powiatowych 

- odnośnie drogi w Komorowie – dwie osoby podpisały zgodę, jedna blokuje (75m2). 

Dlatego być może należy sprawę załatwić administracyjnie. 

Na remonty dróg i chodników gminnych w budżecie przyszłego roku planuje się 

większy zasób finansowy. W roku bieżącym było 200 tys zł. a planuje się na rok 

przyszły 500 tys zł. 

Na dzień dzisiejszy prowadzone są prace w celu pozyskania więcej środków 

finansowych. Gmina otrzymała już pismo informujące od urzędu marszałkowskiego , 

ale dopóki nie będzie podpisanej umowy  nie może nic na ten temat informować. 

Radnej Barbarze Telec – na temat pojemników na śmieci nie może odpowiedzieć. 

Wie, że są ustawione w Stąporkowie, ale są przeważnie poprzewracane i bardzo 

rzadko opróżniane. 

Temat sobie przybliży i odpowie jak technicznie załatwia się te pojemniki. 

Pan Wiceprzewodniczący RM Zbigniew Wiśniewski poinformował, że Spółdzielnia 

Mieszkaniowa chętnie odda 2 pojemniki ze swoich osiedli. 

Radnemu Bogdanowi Jedynakowi –  

- odnośnie odwodnienia szkoły w Odrowążu – wykonany został remont odwodnienia 

przy przychodni w Krasnej. W Odrowążu natomiast ujęte zostanie w budżecie 

przyszłego roku wykonanie kawałka drogi dojazdowej do szkoły z korytkami i 

odwodnieniem wymiana dachu na szkole z eternitu na blachę. 

Na zakończenie swojej wypowiedzi poinformował, że w Gustawowie została wybrana 

nowa Pani sołtys Halina Świercz, którą oficjalnie przedstawił. 
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Radny Ryszard Łazarczyk – poinformował, że był w zarządzie Dróg Powiatowych 

odnośnie pasów w Krasnej i ustawienia znaku drogowego. Obiecali, że prace te 

zostaną wykonane w ciągu dwóch tygodni. 

Radna Marta Kurcbart – spytała, czy jest to prawda, że został sprzedany budynek po 

szkole w Koziej Woli. Jeśli to prawda, to za ile i czy jest pomysł na zagospodarowanie 

tych dodatkowych pieniędzy . 

Pan Burmistrz – odpowiedział, że budynek został sprzedany za 204 tys zł.. Nie ma 

jeszcze podpisanej umowy notarialnej i nie zastanawiał się jak zagospodaruje te 

pieniądze, bo potrzeb jest wiele. 

Radna Dorota Łukomska – Pan Burmistrz powiedział, że otrzymał pismo z urzędu 

marszałkowskiego informujące, że gmina otrzymała pieniądze. Dlatego chciała się 

dowiedzieć ile tych pieniędzy i na co. 

Pan Burmistrz odpowiedział radnej, że owszem pismo już jest, jednak nie ma 

podpisanej umowy i wówczas gdy zostanie podpisana poinformuje radnych. 

Ad pkt 12. 

W sprawach różnych głos zabierali : 

Radna Agnieszka Wojcierowska – popiera stanowisko Pana Burmistrza i Pana 

Przewodniczącego, że kontakt gmina – powiat nie układa się dobrze. Wielu radnych 

jak i sołtysów miałoby wiele pytań odnośnie dróg. Dlatego proponuje, aby na obrady 

sesji poprosić Dyrektora ZDP w Końskich.  

Radni uznali, że na takie posiedzenie należy poprosić również Pana Starostę i Radnych 

powiatowych. 

Radna Dorota Łukomska – zwróciła się do zebranych, że w budżecie gminy od dwóch 

lat wpisane jest zadanie oczyszczenie zbiornika wodnego w Stąporkowie i 

zabezpieczony jest wkład własny. Niemniej nie można z budżetu wydać ani grosza, 

dopóki zbiornik nie jest gminy. Na poprzedniej sesji radni podjęli uchwałę 

przyzwalającą na przejęcie gruntów pod zbiornikiem wodnym. Nie można również 

pozyskać z unii żadnych środków na ten cel dopóki staw nie będzie nasz. 

Pan Przewodniczący – w nawiązaniu do wypowiedzi radnej Łukomskiej stwierdził, że 

temat ten był dokładnie wyjaśniony na posiedzeniu Komisji w dniu wczorajszym 
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przez Panią Anne Nowakowską Naczelnika Wydziału NRO. Radna w tym czasie 

rozmawiała i nie usłyszała lub nie zrozumiała o czym Pani Nowakowska mówi.  

Aby podjąć jakiekolwiek działania w tym kierunku musi być zadanie ujęte w 

budżecie. Jest to delegacja dla urzędników do podjęcia jakichkolwiek działań. Cała 

procedura,  tak jak powiedziała Pani Nowakowska jest rozpoczęta już w 2006r. Jeśli 

nie ma zadania w budżecie nie można w ogóle starać się o przejęcie zbiornika, o 

przygotowanie projektu itd. 

Pan Burmistrz w tej kwestii poinformował radnych, że 90 tys. zł. które już dwa lata 

jest zabezpieczane w budżecie nie jest na inwestycję, ale na opracowanie 

dokumentacji. Aby zlecić opracowanie dokumentacji, to trzeba być użytkownikiem 

tego zbiornika. Indolencja Starostwa jest widoczna na każdym kroku. Na pierwsze 

pismo do starostwa  że chcemy zbiornik przejąć odpowiedź była, że nie ma takiej 

możliwości. Całość sprawy została wysłana do Wojewody. Wojewoda odpowiedział, 

że jest taka możliwość. Pismo Wojewody zostało przesłane do Starosty. W listopadzie 

ubiegłego roku gmina wystosowała do Starosty zapytanie kiedy otrzyma decyzję. Dwa 

miesiące temu Pan Burmistrz wystąpił do Wojewody załączając wszystkie dokumenty 

ze skargą na bezczynność Pana Starosty. Do tej pory czekamy na działanie. Podjęcie 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody przez Radę na przejęcie zbiornika było wynikiem 

korespondencji prowadzonej ze Starostwem. Uchwała została przesłana do Starostwa i 

do tej pory jest cisza. W październiku będzie spotkanie u Pana Starosty wówczas go 

się zapyta jak długo jeszcze będziemy czekali na decyzję. Wydanie takiej decyzji 

blokuje dalsze działanie i te 90 tys nie wydane należy znów przenieść do budżetu na 

przyszły rok. 

Radna Agnieszka Jedynak – zgłosiła, aby dzieci z Huciska wracające ze szkoły 

zabierał gimbus, który nie jedzie okrężną drogą przez Mokrą, Draczów. Czy nie ma 

możliwości aby te dzieci jeździły innym gimbusem, który nie jeździ drogą okrężną. 

Ponadto w Hucisku na ul. Górnej jest problem z uporządkowaniem terenu przy 

basenie na ul. Górnej Właściciele ci nie poczuwają się do tego, żeby go 

uporządkować.  

Spytała również kiedy będą zabrane kamienie z placu zabaw przy klubie w Hucisku. 
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Radna Dorota Łukomska – przekazała w imieniu Pani Heleny Fidery prośby do 

Komisji Rewizyjnej o terminową odpowiedź jej w sprawie przyłącza kanalizacyjnego 

a także o sprawdzenie opłacenia z SAPARD-u przyłącza jej sąsiadki. 

Ad pkt 13. 

Z uwagi na wyczerpanie porządku Pan Przewodniczący ogłosił zamknięcie obrad sesji 

dziękując wszystkim za udział. 

Protokołowała                                                            Przewodniczący Rady Miejskiej 

Elżbieta Purska                                                                    Stanisław Pietras 

 

 

 


